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كلية التربية الرياضية للبنات – جامعة بغداد
     يعد التدريس المؤثر أحد مجالات أبحاث التدريس، وقضيته الرئيسة هي الوصول إلى أنجح الطرق التي تجعل التدريس مثمراً, ولاشك أن تلك الطرق هي العامل المشترك بين كافة الأطراف المعنية بالعملية التربوية .
     وهدفت الدراسة إلى تقييم التدريس المؤثر وفق نظرية الاهتمامات لمطبقات درس التربية الرياضية.

    واستخدم المنهج الوصفي على طالبات المرحلة الرابعة (المطبقات ) والبالغ عددهن (60 ( طالبة في كلية التربية الرياضية للبنات – جامعة بغداد ,خلال العام الدراسي 2008-2009 في مدارس مركز محافظة بغداد.
   استندت الباحثات إلى الاستمارة المستخدمة في تقييم التدريس المؤثر في ضوء نظرية الاهتمامات  لمطبقات درس التربية الرياضية, تم توزيعها على السادة المشرفين, وبعد جمع الاستمارة ثم معالجة النتائج إحصائيا" . 
      وقد استنتج مايلي : 
- حققت المطبقات مستوى تقييم جيد  في التدريس المؤثر .
- حققت المطبقات أعلى نسبة تقييم  في محور تحصيل الطلبة .

- تم التأكيد في التدريس المؤثر على تحصيل الطلبة من قبل المطبقات وفق نظرية الاهتمامات. 

      و توصي الباحثات بما يلي :

- وضع معايير واضحة ومحددة للتدريس المؤثر يُقَوّم على ضوئها أداء المطبق.
- التنويع في أساليب التقويم المستخدمة للمطبقات وفق تحصيل الطلبة .

- الاهتمام بمحور تحصيل الطلبة كعنصر مهم، ومؤشر قوي على التدريس المؤثر.
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     Effective teaching is one area of research teaching, and his case is the main access to the most successful ways to make teaching fruitful, There is no doubt that the road is the unifying factor among all the parties involved in the process of education. 
     The study aimed to evaluate effective teaching according to the theory concerns the Mtabqat studied Physical Education. 
    And use the descriptive approach to the students the fourth stage (Almtabqat) and of numbers (60 (a student at the College of Physical Education for Girls - University of Baghdad, during the academic year 2009-2010 in the schools of Baghdad province. 
   Based researchers to the form used in the evaluation of effective teaching in the light of the theory concerns the Mtabqat studied Physical Education, were distributed to supervisors gentlemen, after collecting the form and then processing the results statistically. " 
      It was concluded the following: 
- Almtabqat achieved the level of assessment is good in teaching effective. 
- Almtabqat achieved the highest evaluation in the center of student achievement. 
- The emphasis in teaching that influences student achievement by Almtabqat according to the theory of interest. 
      Researchers, and recommends the following: 
- Develop clear standards and specific effective teaching is based on the performance of light applied. 
- Diversification of the evaluation methods used to Mtabqat according to student achievement. 
- Attention to the axis of student achievement as an important element, and a strong indicator of effective teaching. 
